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УДК 621.311 

А. С. Брилинский, В. А. Крицкий, Л. С. Смирнова 

Особенности применения фазоповоротных комплексов в электроэнергетических системах. 

Изложены особенности схемы фазоповоротного комплекса, состоящей из автотрансформатора (или 
автотрансформаторной группы) и вольтодобавочного трансформатора, которые необходимо учитывать 
при анализе эффективности её применения на подстанциях и электростанциях. 

Ключевые слова: фазоповоротный трансформатор, автотрансформатор, устройство поперечного 

регулирования напряжения. 
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Andreev R. V. 

Rationale for the selection of optimal structure and parameters of the stand-alone wind-diesel complex. 

A method of estimating the real amount of electricity, received by the consumer from wind turbine, is 
proposed. Taking into account the proposed method technique of optimizing the quantitative composition 
and the parameters of the equipment, which is part of the stand-alone wind-diesel complex, is developed. Opti-
mality criterion of complex configuration option is results of economic efficiency evaluation of investments. 

Keywords: stand-alone wind-diesel complex, equipment selection, optimization, economic efficiency 

evaluation. 
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